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Ședința a fost deschisă și prezidată de domnul Petru – Bogdan Cojocaru, Prefect. 
SUBIECTUL NR. 1 DE PE ORDINEA DE ZI 

1. Nerespectarea acordării drepturilor salariale ale angajaților din spitalele 
aflate în subordinea Consiliului Județean Iași, prevăzute în OUG nr. 63/2023 
și OUG nr. 42/2023 – subiect propus de Sindicatul Sanitas Județul Iași.  

Iulian Cozianu, Confederaţia Naţională a Sindicatelor Libere din România 
(C.N.S.L.R. Frăţia Iași) 

- Pe data de 5 a lunii se încheie calculul salariilor și se transmit cheltuielile către 

finanțatori, respectiv Direcția de Sănătate Publică și către Casa de Asigurări de Sănătate 

și este important pentru noi să știm dacă luna aceasta primim niște drepturi salariale 

prevăzute în cele două acte normative.  

- În urma unei evaluări pe care am realizat-o săptămâna trecută la nivel național, am 

constatat că doar în județului Iași există 6 unități sanitare, care nu au primit drepturile 

salariale, respectiv: spitalele din subordinea Consiliului Județean Iași, Spitalul Municipal 

Pașcani, cele 3 centre medico – sociale, aflate în subordinea Consiliului Județean și 

Direcția de Sănătate Publică Iași cu proprii salariați, medicina școlară, care este 

finanțată tot de Direcția de Sănătate Publică și unitățile de primire a urgențelor, care 

nu au beneficiat începând cu 1 august de aceste drepturi salariale. 

- La nivel național mai există Spitalul Județean Brăila și alte două spitale din județul 

Harghita care nu au pus în aplicare prevederile celor două ordonanțe.  

- Sunt colegi din țară și chiar din județ care au primit drepturile salariale stabilite în 

O.U.G. nr. 63/2023 și O.U.G. nr. 42/2023. Este adevărat că O.U.G. nr. 42/2023 a apărut 

în 31 august și practic în această ordonanță s-a identificat și sursa de finanțare, însă 

așa cum celelalte unități sanitare au găsit de cuviință să plătească drepturile angajaților 

din fondurile pe care le au, cred că și celelalte unități sanitare ar trebui să facă același 

lucru. 

- De asemenea, mai există un alt act normativ, respectiv O.U.G. nr. 54 pe care unitățile 

sanitare din județul Iași, tot din subordinea Consiliului Județean Iași nu l-au aplicat. 

- Toate aceste lucruri ne nemulțumesc și suntem astăzi în situația în care nu le putem 

explica salariaților de ce unii primesc și alții nu. 

- Direcția de Sănătate Publică Iași a invocat numeroase aspecte, printre care: cele două 

acte normative nu sunt clare. 

Vasile Rusu, consilier juridic, Direcția de Sănătate Publică Iași 

- Direcția de Sănătate Publică Iași nu a fost împotriva aplicării prevederilor legale. 

- Situația actuală este neclară, pentru că actele normative prezintă neclarități, în sensul 

că atât categoriile de personal medical care pot beneficia de prevederile acestei legi, 

cât și indicarea expresă a sursei de finanțare, au dus la anumite semne de întrebare. 

- În acest sens, în data de 14 septembrie am solicitat precizări suplimentare Ministerului 

Sănătății, precizări care să clarifice această situație juridică, astfel încât să nu fim puși 



în situația de a acorda drepturile prevăzute în cele două acte normative în condiții de 

ilegalitate. 

- Prin demersurile efectuate am căutat să clarificăm situația, astfel încât toți beneficiarii 

legii să primească indemnizațiile prevăzute de lege. 

- Din păcate, până în prezent nu am primit un răspuns din partea Ministerului Sănătății. 

Adriana Violeta Amariei, Confederaţia Sindicatelor Democratice din România 
(CSDR Iași) 

- Din punctul meu de vedere v-ați adresat foarte târziu Ministerului Sănătății. 
- 14 septembrie este mult prea tarziu. 
- Dacă aveați nelămuriri, demersurile trebuiau să fie făcute cu mult înainte de 14 

septembrie. 
- Ceea ce a prezentat domnul Iulian Cozianu este suficient de clar. Legea nu este 

respectată din cauza eschivărilor. 
Petronela Bostoacă, director executiv adjunct economist, Direcția de Sănătate 
Publică Iași 

- Ne aflăm în aceeași situație în care se află și ceilalți colegi. 
- Toată lumea a făcut referire la acea O.U.G. nr. 63/2023, care a fost modificată de 

O.U.G. nr. 42/31.08.2023 și pentru care nu a existat finanțare. 
- Am trimis adrese către toate instituțiile prin care am înștiințat că nu a existat finanțare 

la nivelul județului Iași pentru a acorda această suma de bani către toate categoriile 
finanțate de Direcția de Sănătate Publică. 

Radu Țibichi, Casa de Asigurări de Sănătate Iași 
- În ceea ce privește relația cu spitalele contractate de noi, lucrurile sunt pe un făgaș 

normal. 
- S-a creat o problemă din data de 31.08.2023, de la apariția actelor normative pentru 

acordarea drepurilor salariale și până la operaționalizarea acestora.  
- În acest sens, a fost nevoie de implementarea unor norme metodologice și de 

publicarea în Monitorul Oficial a unui contract, pentru că Casa de Asigurări de Sănătate 
decontează numai pe bază de contract. 

- De miercuri și până astazi, noi am centralizat toate informațiile și am transmis suma 
necesară pentru finanțare la București. 

- Pentru luna august avem 4 mil. de lei deja finanțati, iar pentru luna septembrie, pe 
data de 5 – 6 a lunii vom avea situația și până pe 15 vom plăti aceste sume.  

- Avem tot fluxul financiar stabilit, iar banii se vor plăti. 
- Aș vrea să mai adaug un lucru, faptul că este important ca spitalele să respecte 

termenul de raportare la Casa de Asigurări de Sănătate. 
Maria Halip, Consiliul Județean Iași 

- Direcția economică a făcut rectificările de buget și tot ce ține de noi. 
Iulian Cozianu, Confederaţia Naţională a Sindicatelor Libere din România 
(C.N.S.L.R. Frăţia Iași) 

- Știm și noi măsura aplicată de aproximativ 400 de unități sanitare, inclusiv unitățile 
sanitare din județul Iași aflate în subordinea Ministerului Sănătății și cele două din 
subordinea primăriei, toate finanțate de la Casa de la Asigurări de Sănătate, toate își 
primesc banii inclusiv retroactiv zilele următoare. Cert este că au găsi o soluție și au 
respectat bunul cel mai de preț pe care îl are fiecare instituție, respectiv forța de muncă.  

- De asemenea, vorbim și despre hotărârile judecătorești pe care unitățile din subordinea 
Consiliului Județean Iași nu le-au pus în practică, în condițiile în care colegii de la 
unitățile medico-sociale sunt cu plățile la zi pe același act normativ. 

Radu Țibichi, Casa de Asigurări de Sănătate Iași 
- Sursele de finanțare pentru plata acestor drepturi sunt distincte. 



- Banii unui spital sunt formați din: bani pentru servicii medicale, pe care îi contractăm 
pe servicii și bani pentru influențele salariale. 

- Banii per total, buget spital se calculează împreună cu serviciile. 
- De aproximativ 3 ani, Casa de Asigurări de Sănătate plătește toate serviciile care se fac 

în județ. 
Iulian Cozianu, Confederaţia Naţională a Sindicatelor Libere din România 
(C.N.S.L.R. Frăţia Iași) 

- 3 întrebări punctuale aș avea. 
- 1. Consiliul Județean Iași ar putea să ne spună ceva despre deblocarea posturilor 

pentru unitățile din subordinea Consiliului Județean? 
- De la Ministerul Dezvoltării s-a comunicat faptul că toate solicitările făcute de către 

unitățile sanitare au fost aprobate prin memorandumuri și hotărâri de guvern acum 
două saptămâni. 

- Este o lipsă acută de personal, în special în cazul personalului auxiliar sanitar. De 
exemplu, să ai o singură infirmieră la 45 de paturi este inuman, atât pentru cel care 
lucrează, cât și pentru pacient. 

- 2. Aș avea o întrebare pentru Spitalul de Boli Infecțioase Sfânta Cuvioasa Parascheva, 
în legătură cu diferența voucherelor de vacanță pentru anul 2022. 

- 3. Despre hotărârile judecătorești ale spitalelor: Spitalul Clinic de Pneumoftiziologie 
Iași, Spitalul de Boli Infecțioase Sfânta Cuvioasa Parascheva, Spitalul Clinic de Urgență 
"Prof. Dr. Nicolae Oblu” din Iași și Spitalul Clinic de Urgență pentru Copii "Sfânta Maria" 
Iași, ne puteți spun ceva? 

Spitalul de Boli Infecțioase Sfânta Cuvioasa Parascheva 
- Încercăm până la sfarșitul anului să rezolvăm și cu bucățica restantă a voucherelor de 

vacanță pentru anul 2022. 
Maria Halip, Consiliul Județean Iași 

- Sunt 3 spitale care au făcut memorandum la Ministerul Dezvoltării și singurul spital care 
a primit răspuns și în cadrul căruia s-au deblocat o parte din posturi este Spitalul Clinic 
de Urgență pentru Copii "Sfânta Maria". 

Petru – Bogdan Cojocaru, Instituția Prefectului – Județul Iași  

- Care sunt spitalele care au făcut memorandum la Ministerul Dezvoltării? 
Maria Halip, Consiliul Județean Iași 

- Spitalul Clinic de Urgență pentru Copii "Sfânta Maria," Spitalul Clinic de Urgență "Prof. 
Dr. Nicolae Oblu,” Spitalul Clinic de Obstetrică și Ginecologie “Cuza Vodă,”              
Spitalul Clinic de Pneumoftiziologie Iași și  Unitatea de asistență Medico – Socială Podu 
Iloaie. 

Alina Belu, manager, Spitalul Clinic de Urgență pentru Copii "Sfânta Maria 
- În legăură cu hotărârile judecătorești, până la sfărșiul anului se vor da între 5% și 10% 

așa cum este menționat în adresa înaintată către Consiliul Județean Iași. 
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